

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန
လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း (တတိယနှစ်စက်ဝန်း)
National Community Driven Development Project



ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၊ ဘားဘုတ်ကျေးရွာအုပ်စု
ငှက်ပျောတောကျေးရွာ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်

၂၀၂၀ပြည့်နှစ် (တတိယနှစ်စက်ဝန်း)

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၁။	ကော့ကရိတ်မြို့နယ်အခြေပြမြေပုံ	-၃
၂။	ကျေးရွာအုပ်စုအခြေပြမြေပုံ	-၄
၃။	ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းပါဝင်သောကျေးရွာများ	
၄။	ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်းနှင့်ကျေးရွာအခြေခံအချက်အလက်များ	
	၄.၁။ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်း။	
	၄.၂။ ကျေးရွာရှိအိမ်ခြေ၊ အိမ်ထောင်းစုနှင့် လူဦးရေ။	
	၄.၃။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများဦးရေ	
	၄.၄။ ထိခိုက်လွယ်သောအိမ်ထောင်စုများအရေအတွက်	
	၄.၅။ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသော အဆောက်အဦးများ	
	၄.၆။ အဓိကဝင်ငွေရ (သို့) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ။	
	၄.၇။ ပိုင်ဆိုင်မှု မြေဧရိယာနှင့်သာဘာဝ သယံဇာတများ။	
	၄.၈။ အခြားသတင်းအချက်အလက်များ။	
၅။	လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော လူမှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် အကျဉ်းချုပ်။	
၆။	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ	
	၆.၁။ လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြမြေပုံ (Social and Resource Map)	

၆.၂။ ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန် (Seasonal Calendar)

၆.၃။ ဥစ္စာစနစ်ကြွယ်ဝမှုအဆင့် (Wealth Ranking)

၆.၄။ ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ) (Spider Diagram)

၆.၅။ ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း (Asset Mapping)

၆.၆။ အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု (Venn Diagram)

၇။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ဆန်းစစ်ခြင်း။

၈။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

၉။ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း။

၁၀။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၁ (PC - 1)

၁၁။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၂ (PC - 2)

၁၂။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၃ (PC - 3)

၁၃။ ကျေးရွာပထမနှင့် ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများ

၁၄။ ကဏ္ဍအလိုက်အနှစ်ချုပ်ဇယား

၁၅။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (NCDDP) ဖြင့်ဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ

၁။ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်အခြေပြမြေပုံ

ကော့ကရိတ်မြို့နယ် အခြေပြမြေပုံ



၂။ ကျေးရွာအုပ်စုအခြေပြမြေပုံ (ဘားဘုတ်ကျေးရွာအုပ်စု)



၃။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းပါဝင်သောကျေးရွာများ

စဉ်	ကျေးရွာအမည်	အိမ်ထောင်စု	ကျား	မ	စုစုပေါင်း
၁။	ကော့ဝါဆူး	၇၄	၂၀၃	၂၂၉	၄၃၂
၂။	ကွဲဖြူအင်း	၉၅	၂၅၁	၂၈၇	၅၃၈
၃။	ငှက်ပျောတော	၁၉၀	၅၄၆	၅၂၆	၁၀၇၂
၄။	ကော့ခေး	၁၄၇	၃၉၄	၄၂၂	၈၁၆
၅။	ဘားဘုတ်	၂၁၃	၅၆၃	၅၃၈	၁၁၀၁
၆။	ရွာဟောင်းကျွန်း	၇၈	၂၂၃	၂၁၆	၄၃၉
၇။	လာလျှပ်	၁၀၃	၂၅၁	၂၄၆	၅၉၇

၄။ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်းနှင့်ကျေးရွာအခြေခံအချက်အလက်များ

၄.၁။ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်း။

ငှက်ပျောတောကျေးရွာသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း (၂၀၀) ကျော်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့သည်။ ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၏ တောင်ဘက်ပိုင်းတွင်တည်ရှိပါသည်။ ရွာ၏ မြောက်ဘက်တွင် မဲဇလီကျေးရွာနှင့် ကပ်လျက်တည်ရှိပြီး တောင်ဘက်တွင် ဘားပုတ် ကျေးရွာတည်ရှိသည်။

ငှက်ပျောတောကျေးရွာဖြစ်ပေါ်လာပုံသမိုင်းမှာ ဂျပန်ခေတ်မတိုင်မီ အိမ်ခြေ (၅) လုံး လောက်သာရှိပြီး လူဦးရေ (၃၀) ခန့်ရှိပါသည်။ ထိုအချိန်တွင် မဲဇလီအမည်ဖြင့်သာ အများက သိကြသည်။ ဂျပန်ခေတ် ရောက်ပြီးနောက်ပိုင်း ရွာသူ/သားများတစ်ကွဲတစ်ပြားစီဖြစ်ပြီး မြပတိုင်ကျေးရွာ၊ နောင်ထပုံကျေးရွာ သို့ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သူများလည်းရှိကြသည်။ ကော့ဝါလဲ ကျေးရွာနှင့် ဟောင်သရောချောင်းတစ်ဖက်ကမ်းဖြစ်ပြီး ထိုအချိန်တွင် ငှက်ပျောတော ကျေးရွာဟုအမည်မခေါ်ကြပဲ “ထိုခါခေါ” ကျေးရွာဟုသာခေါ်ကြသည်။ “ထိုခါခေါ” ၏အဓိပ္ပာယ်မှာ “ဟိုဘက်ကမ်း” ဟုဘာသာပြန်၍ရသည်။ နယ်မြေအေးချမ်းလာပြီးနောက် “ထိုခါခေါ” ကျေးရွာတွင် ဗမာတိုင်းရင်းသား အချို့ကျေးရွာ၏ အနောက်ပိုင်းတွင် ခိုလှုံနေထိုင်ခဲ့ ကြသည်။ ဗမာတိုင်းရင်းသားများနေထိုင်ကြသောနေရာကို ငှက်ပျောတောဟု သတ်မှတ်လာကြသည်။ ထိုအချိန်တွင် ကရင်လိုအခေါ်မှာ ထိုဝါခေါ၊ ဗမာလိုအခေါ်မှာ ငှက်ပျောတော ဆိုပြီး ရွာအမည်နှစ်မျိုး ခေါ်ဝေါ်ခဲ့ကြသည်။ ဖိုးမောင်အုန်းကြွက်နှင့် ဖိုးမင်းဆွေ မိသားစု၊ ဖိုးနန်းဘူနှင့် ဖိုးလေးမေ မိသားစု၊ ဖူးဖသီးဒီးနှင့် ဖိုးမာထူးမိသားစု၊ ဖူးမောင်ကြာရင်နှင့် ဖိုးမူးနောင်မိသားစု၊ ဖူးမောင်ကြာလေးနှင့် ဖိမိပလေးမိသားစု စုစုပေါင်း (၁၃) စု စတင်နေထိုင်ခဲ့ကြသည်။

ငှက်ပျောတောကျေးရွာ၏ လက်ရှိလူဦးရေမှာ (၈၀၉) ဦး၊ အိမ်ထောင်စု (၂၀၃)စု ရှိသည်။ စကောကရင်သီးသန့်နေထိုင်သောရွာဖြစ်ပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာကို တစ်ရွာလုံး ကိုးကွယ်ကြသည်။ အဓိကစီးပွားရေး လုပ်ငန်းမှာ လယ်ယာလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးရေးလည်း လုပ်ကိုင်ကြသည်။

၄.၂။ ကျေးရွာရှိအိမ်ခြေ၊ အိမ်ထောင်းစုနှင့် လူဦးရေ။

ငှက်ပျောတောကျေးရွာတွင် အိမ်ထောင်စု (၁၉၀) စု ရှိပါသည်။ ကျေးရွာအတွင်းနေ ထိုင်သောလူဦးရေမှာ အမျိုးသား (၅၄၆)ဦး၊ အမျိုးသမီး (၅၂၆)ဦး၊ စုစုပေါင်း (၁၀၇၂)ဦးရှိပါသည်။ ယခုအိမ်ထောင်စုနှင့် လူဦးရေစာရင်း မှာ ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ဇွန်လတွင် ကောက်ထား သောစာရင်းဖြစ်ပါသည်။

၄.၃။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများဦးရေ

ငှက်ပျောတောကျေးရွာတွင်နေထိုင်းသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုမှာ စကောကရင်လူမျိုး ဖြစ်ပါသည်။ စကောကရင်လူမျိုး အိမ်ထောင်စု (၂၀၃) စုတွင် အမျိုးသား (၄၀၀)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၄၀၉)ဦး စုစုပေါင်း (၈၀၉)ဦး ရှိပါသည်။

၄.၄။ ထိခိုက်လွယ်သောအိမ်ထောင်စုများအရေအတွက်

ငှက်ပျောတောကျေးရွာကျေးရွာတွင် သက်ကြီးရွယ်အို (၆၅နှစ် နှင့် အထက်) (၃၀) ဦး၊ မသန်စွမ်း (၁၀) ဦးတို့ရှိ ပါသည်။

၄.၅။ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသော အဆောက်အဦများ

ငှက်ပျောတောကျေးရွာတွင် မူလတန်းကျောင်း (၁)ကျောင်း၊ မူကြိုကျောင်း (၁) ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း (၁)ကျောင်း၊ စေတီတို့ရှိပါသည်။

၄.၆။ အဓိကဝင်ငွေရ (သို့) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ။

ရွာသူ/သားများ၏ အဓိကစီးပွားရေးမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေး တွင် လယ်စိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင်သူနှင့် ဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးသူများဖြစ်ပါသည်။

၄.၇။ ပိုင်ဆိုင်မှု မြေဧရိယာနှင့်သဘာဝ သယံဇာတများ။

လယ်/ယာမြေ၊ ဥယျာဉ်ခြံ၊ လက်တွန်းထွန်စက်၊ ကား၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်၊ အသေးစား အိမ်ဆိုင်များ၊ ထော်လာဂျီ၊ အပ်ချုပ်စက်၊ စက်တပ်လှေ၊ မြက်ရိတ်စက်၊ ရေတွင်း၊ ခိုင်းနွား တို့ရှိပါသည်။

၄.၈။ အခြားသတင်းအချက်အလက်များ။

အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ကျောင်းကော်မတီ၊ ဂေါပကအဖွဲ့၊ အိုးသူကြီးအဖွဲ့၊ သာရေး/နာရေးအဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ လူငယ်အဖွဲ့တို့သည်ကျေးရွာတွင်းတည်ရှိသော အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးရွာပြင်ပရှိ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဌာနများ နှင့်လည်းချိတ်ဆက်မှုရှိပါသည်။ ရဲစခန်း၊ ထွေအုပ်ရုံး၊ မြစိမ်းရောင်၊ DRD, KNU တို့နှင့်ချိတ်ဆက်ပါသည်။

၅။ လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော လူမှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် အကျဉ်းချုပ်။

စဉ်	အသုံးပြုသော PRA Tool	ပါဝင်ဆွေးနွေး သူဦးရေ			အဓိကဆွေးနွေးသည့်အချက် များ
		က	မ	ပ	
၁	လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြေပြေပုံ	၆	၁၆	၂၂	စပါးကိုစိုက်ပျိုးကြသော်လည်း မိုးရာသီတွင်ရေကြီး၊နစ်မြုပ်မှု ဒဏ်ကိုနှစ်စဉ်ကြုံတွေ့ရသည်။ အချို့မှာရာဘာခြံများပိုင်ဆိုင် ကြပါသည်။
၂	ရာသီခွင်ပြ - ပြကဒိန်	၁၄	၃၂	၄၆	ဝင်ငွေရအလုပ်အကိုင်ရှားပါးသ ဖြင့်ထိုင်နိုင်သည့်သွားရောက်၍အ လုပ်လုပ်သူများလာသည်။ တစ် ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း အားအိမ်တိုင်းနီးပါးမွေးမြူထား သော်လည်း မိသားစု စားသုံးရန် အတွက်သာဖြစ်သည်။
၃	ဥစ္စာစနစ်ကြွယ်ဝမှုအဆင့်	၁	၃၅	၅၀	အဆင်မပြေသောအိမ်ထောင်စု

		၅			(၃၀)စုမှာအမြဲတမ်းဝင်ငွေရရှိနိုင်သော အလုပ်မရှိသဖြင့် အခက်အခဲရှိသည်။
၄	ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ)	၁၄	၃၂	၄၆	ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ရာတွင် အမျိုးသမီးများဦးဆောင်နိုင်မှု အားနည်းသေးသည်။ မိသားစုအရေးနှင့်သာ အချိန်ကုန်သဖြင့် ပြင်ပဗဟုသုတအားနည်းမှုကြောင့်ဖြစ်သည်။
၅	ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း	၁၅	၃၅	၅၀	အပ်ချုပ်စက် အမျိုးသမီးများ သုံးစွဲမှုများသည်။လက်တွန်းထွန်စက်၊ထော်လာဂျီ၊မြက်ရိတ်စက်၊ စက်တပ်လှေ၊ အမျိုးသားများ သုံးစွဲမှုများသည်။ ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ရေတွင်း၊ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ လယ်၊ နွား တို့ကို အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးတို့ကသုံးစွဲကြသည်။
၆	အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု	၁၄	၃၂	၄၆	ကျေးရွာတွင်းအဖွဲ့များစွာရှိသည် ထိုအဖွဲ့တိုင်းတွင်အမျိုးသမီးများပူးပေါင်းပါဝင်ကြပါသည်။ကျေးရွာတွင်းရှိအဖွဲ့အစည်းတိုင်းသည် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင်အတူတကွပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ကြသည်။ကျေးရွာပြင်ပအဖွဲ့အစည်း၊ဌာနများနှင့်လည်း ချိတ်ဆက်မှုရှိပါသည်။

၆။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ

၆.၁။ လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြမြေပုံ (Social and Resource Map)



၆.၂။ ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန် (Seasonal Calendar)

မြို့နယ် - ကော့ကရိတ်
 ဒုတိယ - ၁၇၁၅

ကျေးရွာ - ငှက်ပျောတော
 ရက်စွဲ - ၁၄.၆.၂၀၂၀

ရာသီခွင်ပြပြက္ခဒိန်

မှတ်	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး	အစုအဝေး
၁။	လယ်လုပ်ငန်း	-	-		-			-	-	-			-
၂။	ကျွန်းမာပျံ			-	-	-	-						
၃။	ပွဲတော်	-	-	-	-	-	ဆွမ်းတော် ပွဲတော်	-	ဆွမ်းတော်	-	-	-	ဆွမ်းတော်
၄။	ရေအိုး												
၅။	ကျွန်းမာပျံ												
၆။	ကျွန်းမာပျံ												

၁၇၁၅ ခုနှစ် ခုနှစ် - ၁၇၁၅ (၁၄) ၇+၈ (၃၂) - ၄၆ ခုနှစ်

၆.၃။ ဥစ္စာနေကြွယ်ဝမှုအဆင့် (Wealth Ranking)

မြို့နယ် - ကော့ကရိတ်
 အုပ်စု - ဘားဥပုတ်
 ကျေးရွာ - ငှက်ပျောတော
 ရက်စွဲ ၇-၆-၂၀၂၀

ဥစ္စာနေကြွယ်ဝမှုပြဇယား

အဆင့်	သတ်မှတ်ချက်	အိမ်ထောင်စု	ရာခိုင်နှုန်း
အဆင့်မြင့်စွာ အိမ်ထောင်စု	တိုက်အိမ်၊ ရေတာခြံ (၄၀၀၀၀၀၀)၊ ယပ် (၄၀၀၀၀၀)၊ ကား၊ ဆီဇင်၊ လျှပ်စစ်	၄	၄.၇၄%
အလယ်အလတ် အိမ်ထောင်စု	ပျဉ်ထောင်အိမ်၊ ရေတာခြံ (၄၀၀၀၀၀)၊ ယပ် (၄၀၀၀၀၀)၊ ယပ်ထွန်ခွက်၊ တော်လာ ၇၂၊ ဆီဇင်	၄၅	၅၀.၀%
အဆင့်နိမ့်စွာ အိမ်ထောင်စု	ငါးအိမ်၊ တဲအိမ်၊ အပူပိုင်း၊ ဝယ်နီခွက်၊ ယပ်ယာခြံ၊ ကျား၊ ယပ်	၈၆	၄၅.၂၆%
စုစုပေါင်း		၁၃၅	၁၀၀%

မိမိတို့ ရွေးချယ်ထားသော အိမ် (၁၅) + ဇ (၃၅) = ၅၀ နှစ်





၆.၅။ ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း (Asset Mapping)

..

မြို့နယ် - ကော့ကရိတ်
 အုပ်စု - ကားဘူလ်

ကျေးရွာ - ငှက်ပျောတော
 ရက်စွဲ - ၉.၆.၂၀၂၀

ပိုင်ဆိုင်မှုဆန်းစစ်ခြင်း
 ထိန်းချုပ်သူ

အမျိုးအစား:	 ကျား	 မ	  ကျား + မ
လက်ဖျံးတွန်	✓		
ခွက်			✓
စာသင်ကျောင်း			✓
ပေးကမ်းဆိုင်ကန်			✓
ဆက်လက်ချိ	✓		

မြို့နယ် - ကော့ကရိတ်
 အုပ်စု - ဒားဘူတ်

ကျေးရွာ - ငှက်ပျောတော
 ရက်စွဲ - ၂၀၁၆.၂.၁၀

ပိုင်ဆိုင်မှုဆန်းစစ်ခြင်း
 ဘဏ်စွဲဖွဲ့

အမျိုးအစား	ကျား	မ	ကျား + မ
လက်တွဲဖွဲ့စက်	✓		
စွဲ			✓
အောက်ဆိုင်ကယ်			✓
အောက်ဖျား	✓		
ကား	✓		
ဖျား			✓
အင်အားစက်		✓	
အဆင်ပြေခြင်း			✓

စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ - ကျား (15) + မ (35) = 50 ဦး

၇။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ ဆွေးနွေးခြင်း နှင့်ဆန်းစစ်ခြင်း။

စဉ်	အသုံးပြုသော PRA Tool	ဆွေးနွေးခြင်းနှင့်ဆန်းစစ်ချက် ရလဒ်များ
၁	လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြုမြေပုံ	<p>အဓိကအသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းမှာ လယ်ယာလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး ခြံလုပ်ငန်းကို အနည်းငယ်လုပ်ကိုင်ကြသည်။လွန်ခဲ့သော(၅) နှစ်အတွင်းကလယ်အရင်းအမြစ်အများအပြားရှိပြီး ယခုအချိန်တွင် လုပ်ကိုင်သူများနည်းလာကြောင့် လယ်အရင်းအမြစ်လည်းတဖြည်းဖြည်းလျော့နည်းလာသည်။တစ်ရွာလုံးဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်ကြပြီးစကောကရင်တိုင်းရင်းသားများဖြစ်ကြသည်။အဆင်မပြေသော၊အလယ်အလတ်ရှိသောအိမ်ထောင်စုတစ်ချို့ဝင်ငွေရရှိရန်အတွက် တစ်ခြားနိုင်ငံသို့သွားရောက် အလုပ်လုပ်သူများရှိကြသည်။ကျေးရွာနှင့် သီးခြားနေထိုင်သောအိမ်ထောင်စုတစ်ချို့ရှိပြီးကော့ရဟောက်ကုန်းနှင့်ထန်းကုန်းတို့ဖြစ်သည်။ကျေးရွာအတွက် ဖွံ့ဖြိုး၍အဓိကလိုအပ်သောလုပ်ငန်းမှာလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဖြစ်သည်။</p>
၂	ရာသီခွင်ပြ - ပြကန်ဒီနို	<p>အဓိက အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းလုပ်ငန်းမှာ လယ်ယာလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး အခြားလုပ်ငန်းမှာ ရော်ဘာလုပ်ငန်းဖြစ်သည်။လယ်ယာလုပ်ငန်းကို လုပ်ကိုင်သူများပြားပြီး ဘာလုပ်ငန်းကို</p>

		<p>လုပ်ကိုင်သူ အနည်းငယ်သာရှိသောကြောင့် တစ်နှစ်ပတ်လုံးမလုပ်နိုင်ပါ။တစ်နှစ်ပတ်လုံး ဝင်ငွေနည်းပြီး ထွက်ငွေများသောကြောင့် ကျဘမ်းအလုပ်ကို ရှာဖွေလုပ်ကိုင်ပြီး အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းအတွက်ဖြေရှင်းရ သည်။ရာသီဥတုဖောက်ပြန်သောကြောင့် ရေကြီး၍လယ်ယာစိုက်ကောက်ရိတ်ဖက် ကောက်၊ရာသီပေါ်သီးနှံရောင်းချခြင်းဖြင့် ပြုလုပ်ကြသည်။အမျိုးသားထက် ဝင်ငွေနည်းရခြင်းအကြောင်းရင်းမှာ အိမ်မှုကိစ္စများနှင့် အချိန်ကုန်ရခြင်းဖြစ်သည်။</p>
<p>၃</p>	<p>ဥစ္စာဓနကြွယ်ဝမှုအဆင့်</p>	<p>ကျေးရွာအတွင်းအလွန်အဆင်မပြေသောအိမ် ထောင်စုမှာ(၃၀)ရှိသည်။အဆင်မပြေရသော အကြောင်းရင်းမှာ ပုံမှန်အလုပ်အကိုင် မရှိ သောကြောင့်ဝင်ငွေပုံမှန်မရှိခြင်းဖြစ်သည် ။ အဆင်မပြေသောအိမ်ထောင်စုများအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်ရေးဆွဲရာတွင် ထည့်သွင်း စဉ်းစားပေးပြီး ပုံမှန်ဝင်ငွေ ရရှိအောင် ဆောင် ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့်စိတ်ပါဝင်စားလာမည်ဖြစ် သည်။အစီအစဉ်ရေးဆွဲရာတွင် အဆင်မ ပြေ သော သူများအားလပ်သော အချိန်တွင် ထည့် သွင်းစဉ်းစားပေးနိုင်ပါက ပိုမိုထိရောက်မှု ရှိ သည်။ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးတွင် အခက်အခဲရှိသောလမ်း/တံတားများကောင်း မွန်အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့်</p>

		<p>အလုပ်အကိုင်ရရှိကာ ပုံမှန်ဝင်ငွေရှိပြီး တစ်ရွာလုံးကိုတိုးတက်စေမည်ဖြစ်သည်။ အဆင်မပြေသူများအနေဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး အစီအစဉ်တွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အကူအညီရရှိအောင်ဆောင်ရွက်သင့်သည်။</p>
၄	<p>ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ)</p>	<p>အမျိုးသမီးရရှိသောအမှတ်အခြေအနေက အမျိုးသားနှင့် ကွာခြားခြင်းမှာ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို အမျိုးသားများက ဦးဆောင်သင့်သည်ဟုထင်မြင်ယူဆကြသောကြောင့်အမှတ်အခြေအနေကွဲပြားခြင်းများ ပြားရခြင်းအဓိကအကြောင်းရင်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသားများနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပြီး အမျိုးသမီးများက ရှေ့မထွက်ရဲခြင်း၊ မပြောမဆိုရဲခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက်ချမရဲခြင်း၊ ဦးဆောင်မှုမရဲခြင်းစသောစိန်ခေါ်မှုများရှိနေသည်။ အမျိုးသမီးများအခြေအနေတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် အစည်းအဝေးတွင်နေရာပေးလာခြင်း၊ ကော်မတီဝင်ဖြစ်အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်အောင်အဆိုပြုသူခြင်း၊ လုပ်ငန်းခွဲများဦးဆောင်စေခြင်းစသောအချက်များ ဆောင်ရွက်လာနိုင်ပါက အမျိုးသမီးစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တက်လာမည်ဖြစ်သည်။</p>
၅	<p>ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း</p>	<p>အမျိုးသမီးများအသုံးပြုသောအရင်းအမြစ်မှာ အပ်ချုပ်စက်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားအသုံးပြုသောအရင်းအမြစ်မှာ လယ်ထွန်စက်၊ ထော်</p>

		<p>လာဂျီ၊ကားဖြစ်သည်။နှစ်ဦးလုံးအသုံးပြုသော အရင်းအမြစ်မှာဆိုင်ကယ်၊ဖုန်း၊တီဗွီ၊ရေတွင်း၊ စာသင်ကျောင်း၊ဘုန်းကြီးကျောင်း၊မြစ်ချောင်း၊ လယ်များဖြစ်ကြသည်။အရင်းအမြစ်များကို အသုံးပြုနိုင်ရန် နှစ်ဦးစလုံးက တိုင်ပင်ဆွေး နွေးပြီးဆုံးဖြတ်ကြသည်။အမျိုးသားက အသုံး ပြုပြီး အမျိုးသားကသာ ထိန်းချုပ် မည်ဆို လျှင် အမျိုးသမီးများ အနေ ဖြင့် ယုံကြည်မှု နည်းလာပြီး ရေရှည်တွင် ပဋိပက္ခဖြစ် လာ နိုင်သည်။</p>
<p>၆</p>	<p>အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု</p>	<p>ဖော်ပြထားသောအဖွဲ့အစည်းများအားလုံးပါ ဝင်လာပြီးကျန်သောအဖွဲ့များမရှိတော့ပါ။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းတွင်အမျိုးသမီးအ ဖွဲ့အပျို/လူပျိုအဖွဲ့အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များဦး ဆောင်ပါဝင်စေပြီးကျန်အဖွဲ့များပူးပေါင်းပါ ဝင်ကြသည်။အဖွဲ့တိုင်းတွင်အမျိုးသမီးများပါ ဝင်မှုရှိပြီးဆုံးဖြတ်ချက်ချရာတွင်ပါဝင်ကြ သည်။ဘုန်းကြီးကျောင်းဝေယျာဝစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဂေါပကအဖွဲ့များကဦးဆောင်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အပျို/လူပျိုအဖွဲ့အမျိုးသမီး အဖွဲ့ပါဝင်ကူညီကြသည်။ပညာရေးနှင့်ဆိုင် သောကိစ္စများကိုကျောင်းကော်မတီများက ကြီးကြပ်ပြီးသက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုရှိသည်။</p>

၈။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



၉။ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း။

စဉ်	အမည်	ကျား	မ	တာဝန်	မှတ်ချက်
၁	စောရန်ဝေအာဠာဠာ			ကျေးရွာစီမံကိန်းအထောက်အကူ ပြုကြောင့်	
၂	နော့ဝေခါမိုးသိန်း			ကျေးရွာစီမံကိန်းအထောက်အကူ ပြုကြောင့်	
၃	ဦးဖားဝေဝေစေး	ကား		ဝယ်ယူရေးဆပ်ကော်မတီ	
၄	ဦးအဲထွန်း	ကား		ဝယ်ယူရေးဆပ်ကော်မတီ	
၅	ဒေဒုအိမ္မာ		မ	ဝယ်ယူရေးဆပ်ကော်မတီ	
၆	ဦးစာကလေး	ကား		လုပ်ငန်းလည်ပတ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဆပ်ကော်မတီ	
၇	ဦးစညွှန်အော့	ကား		လုပ်ငန်းလည်ပတ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဆပ်ကော်မတီ	
၈	နော့ဝဲထီး		မ	လုပ်ငန်းလည်ပတ်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးဆပ်ကော်မတီ	
၉	ဦးတောဠာ	ကား		စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေးဆပ်ကော်မတီ	
၁၀	ဦးကော်ကွဲ	ကား		စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေးဆပ်ကော်မတီ	
၁၁	ဒေဒုတင်္ဂဠာ		မ	စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်ရေးဆပ်ကော်မတီ	
၁၂	ဦးအုန်းတင်	ကား		ကျေးရွာစာရင်းကိုင်	
၁၃	ဦးအေးဗုကည	ကား		ဝေဖန်အကြံပြုကိုယ်စားလှယ်	
၁၄	ဒေဒုမေရေးဗုကည		မ	ဝေဖန်အကြံပြုကိုယ်စားလှယ်	
၁၅	ဦးအောဠာ	ကား		ကျေးရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း	
၁၆	ဒေဒုညွန့်အေး		မ	ကျေးရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း	

၁၀။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၁ (PC - 1)

ကျေးရွာခေါင်းဆောင် အမည် ဦးသန်းဝင်း		ကျေးရွာခေါင်းဆောင် ဖုန်းနံပါတ် ၀၉၇၈၀၄၃၄၀၆၄	လူထုစည်းရုံးရေးမှူးအမည် စောဆန်းလင်း/ဒေါ်သဲစုရည်
ပြည်နယ် ကရင်	မြို့နယ် ကျော့ကရိတ်	ကျေးရွာအုပ်စု ဘားဘုတ်	ကျေးရွာ ငှက်ပျောတော

က။ လူဦးရေ

လူမျိုးစု	အိမ်ထောင်စု အရေအတွက်	ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာ	အိမ်ထောင်စု အရေအတွက်
လူမျိုးစု (၁).....စကောကရင်	၁၉၀	ဗုဒ္ဓ	၁၉၀
လူမျိုးစု (၂).....			
လူမျိုးစု (၃).....			
လူမျိုးစု (၄).....			
အခြား			

အကြောင်းအရာ	အရေအတွက်
မသန်စွမ်း	၁၀
သက်ကြီးရွယ်အို (၆၅နှစ် နှင့်အထက်)	၃၁
စစ်ဘေးရှောင်	

လူဦးရေ	အမျိုးသား အရေအတွက်	အမျိုးသမီး အရေအတွက်	စုစုပေါင်း အရေအတွက်

လူမျိုးစု (၁)စကောကရင်	၅၄၆	၅၂၆	၁၀၇၂
လူမျိုးစု (၂).....			
လူမျိုးစု (၃).....			
လူမျိုးစု (၄).....			
အခြား			
အိမ်ထောင်ဦးစီး	၁၅၈	၃၂	၁၉၀

ခ။ အခြေခံအဆောက်အအုံ အသုံးအဆောင်များ

စာသင်ကျောင်း	အမှန် ခြစ်	ကျန်းမာရေး	အမှန် ခြစ်	ဘာစာရေးအဆောက်အအုံများ	အမှန် ခြစ်
အထက်တန်း		ဆေးရုံ		စေတီ	√
အလယ်တန်း		ကျန်းမာရေးဌာန		ဘုန်းကြီးကျောင်း	√
မူလတန်း	√	ကျန်းမာရေးဌာန ခွဲ		ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်း	
မူကြို	√	ဆေးပေးခန်း		ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်း	
အခြား		အခြား		ဗလီ	
မှတ်ချက်		မှတ်ချက်		အခြား	
				မှတ်ချက်	

(ဂ) ကျွမ်းကျင်သူများမှတ်တမ်း (ကျေးရွာတွင်း သို့ အခြားမှလာရောက်)

ပညာရေး			ကျန်းမာရေး			လက်မှုပညာ		
	ရွာတွင်း	ပြင်ပ		ရွာတွင်း	ပြင်ပ		ရွာတွင်း	ပြင်ပ
အထက်			ဆရာဝန်			လက်သမား	√	√

တန်း ဆရာ/မ								
အလယ်တန်း ဆရာ/မ			ကျန်းမာ ရေးမှူး			ပန်းရံ	√	√
မူလတန်း ဆရာ/မ	√	√	ကျန်းမာ ရေး ဆရာမ			လှုပ်စစ် ကျွမ်းကျင်		
မူကြို ဆရာ/မ			သားဖွား ဆရာမ			ရေပိုက် သွယ်		
အခြား			ကျန်းမာ ရေး လုပ်သား			စက်ပြင်		

(ဃ) ကျေးရွာသို့ရောက်နိုင်သည့်လမ်းအခြေအနေ / အုပ်စုနှင့်ဆက်သွယ်ထားသော လမ်းအခြေ အနေ

ကျောက်ကြမ်းလမ်း ကတ္တရာလမ်း ကွန်ကရစ်လမ်း ဆိုင်ကယ်လမ်း
ကျောက်ခင်းလမ်း **မြေ သားလမ်း** လူသွားလမ်း အခြား -----

(င) ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်

၁။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းမစတင်မှီ ကျေးရွာတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံချက်ရှိခဲ့ပါသလား? -----
--- ရှိပါသည်/**မရှိပါ**/မသိပါ

၂။ ရှိခဲ့လျှင်ထိုစီမံချက်ကိုမည်သည့်ခုနှစ်တွင်စတင်ခဲ့သလဲ?----- (.....)/ မသိပါ

၃။ ထိုစီမံချက်ကို မြို့နယ်မှအတည်ပြုခဲ့ပါသလား-----
ပြုခဲ့သည်/မပြုပါ/မသိပါ

(စ) ခရီးအကွာအဝေး

၁။ ကျေးရွာ၏ဗဟိုမှ အုပ်စုရွာသို့ခရီးမည်မျှကွာဝေးသနည်း။(၁.၁၄)မိုင်/မသိပါ

၂။ ကျေးရွာမှ အုပ်စုရွာသို့သွား/လာရာတွင် အချိန်မည်မျှကြာသနည်း။

ခြောက်သွေ့ရာသီကြာချိန် ၂၀မိနစ်..... ထော်လာဂျီ၊ ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ ခြေလျင်၊ စက်လှေ၊ အခြား.....

မိုးရာသီကြာချိန် ...၂၅မိနစ်..... ထော်လာဂျီ၊ ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ ခြေလျင်၊ စက်လှေ၊ အခြား.....

(ဆ) ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်

ဤကျေးရွာတွင် ရေကြီးခြင်းကဲ့သို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ဖူးပါသလား?

...√...မရှိပါ/ရှိပါသည်/ ရှိလျှင်ဖော်ပြပါ

(ဇ) ကျေးရွာအတွင်းဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းများ

လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းမတိုင်မီ ဤကျေးရွာတွင်

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်အစိုးရ(သို့)ရွာသားများ ကိုယ်တိုင်(သို့) စီမံကိန်းတစ်ခုခုမှ ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့များရှိပါသလား?

(၁) ----- (၂) -----

(၃) ----- (၄) -----

(ဈ) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (GAD) မှ မှတ်တမ်းတင်ထားခြင်း။

.....မရှိပါ။ ...√.....ရှိပါသည်။

၁၁။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၂ (PC - 2)

စည်းရုံးရေးမှူးဝန်ထမ်းအမည် - စောဆန်းလင်း			
နေ့စွဲ - ၉.၆.၂၀၂၀		စီမံကိန်းစက်ဝန်းအမှန်ဖြစ်ပါ - စက်ဝန်း ၁ (..)။ စက်ဝန်း ၂ (..) စက်ဝန်း ၃ (.√.)၊ စက်ဝန်း ၄ (..)	
ပြည်နယ် ကရင်	မြို့နယ် ကျော့ကရိတ်	ကျေးရွာအုပ်စု ဘားဘုတ်	ကျေးရွာ ငှက်ပျောတော

စီမံကိန်းဆောင်ရွက် မှုအဆင့်များ	နေ့စွဲ		အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူ အရေအတွက်					အိမ် ထောင် စု စုစု ပေါင်း	အိမ် စု %
	စတင်သည့် နေ့	ပြီးစီး သည့် နေ့	ကျား	မ	အိမ် ထောင် စု	လူမျိုးစု			
						အရေ အတွက်	အမည်		
၁။ ကျေးရွာစီမံကိန်း မိတ်ဆက်အစည်း အဝေး	၉.၆.၂၀၂၀	၉.၆.၂၀၂၀	၃၀	၆၆	၉၆	၉၆	စကော ကရင်	၁၉၀	၅၀.၅%
၂။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုး ရေးစီမံချက်ရေးဆွဲ ခြင်း အစည်းအဝေး	၉.၆.၂၀၂၀	၉.၆.၂၀၂၀	၃၀	၆၆	၉၆	၉၆	စကော ကရင်	၁၉၀	၅၀.၅%
၃။ ကျေးရွာအုပ်စု လုပ်ငန်းဆုံးဖြတ် ချက်ချသည့်အစည်း အဝေး									
၄။ မြို့နယ်အဆင့်စီမံ ကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည် ဖော်ရေးကော်မတီ ၏စီမံကိန်းသုံးသပ်မှု အစည်းအဝေး			မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို
၅။ မြို့နယ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲရေးနှင့် အ ကောင်အထည်ဖော်									

ရေးကော်မတီဆုံး ဖြတ်မှုကိုကျေးရွာသို့ အသိပေးသည့် အစည်းအဝေး										
၆။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲ စီမံချက်ရေးဆွဲ သည့်အစည်းအဝေး	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို
၆.၁။ စီမံကိန်းလုပ် ငန်းခွဲ အကောင် အထည်ဖော်ရေးအစီ အစဉ်ရေးဆွဲခြင်း။										
၆.၂။ ဝယ်ယူရေးအစီ အစဉ်ရေးဆွဲခြင်း။										
၆.၃။ ဘဏ္ဍာရေး ကုန်ကျမှုလျာထား အစီအစဉ်ရေးဆွဲ ခြင်း။										
၆.၄။ ပြင်/ထိန်းအစီ အစဉ်ရေးဆွဲခြင်း။										
၇။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲတိုးတက်မှုစောင့် ကြည့်အစည်းအဝေး	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို
၇.၁။ အစည်းအဝေး ပထမအကြိမ်										
၇.၂။ အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ်										
၇.၃။ အစည်းအဝေး တတိယအကြိမ်										
၈။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲအပြီးသတ်စစ်ဆေး ခြင်း အစည်းအဝေး										
၉။ လူထုစစ်ဆေးပွဲ အစည်းအဝေး										

၁၂။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၃ (PC - 3)

စည်းရုံးရေးမှူးအမည် / ဝန်ထမ်းအမည် - စောဆန်းလင်း			
နေ့စွဲ - ၉.၆.၂၀၂၀		စီမံကိန်းစက်ဝန်းအမှန်ဖြစ်ပါ - စက်ဝန်း ၁ (..)။ စက်ဝန်း ၂ (..) စက်ဝန်း ၃ (.√.)၊ စက်ဝန်း ၄ (..)	
ပြည်နယ် ကရင်	မြို့နယ် ကော့ကရိတ်	ကျေးရွာအုပ်စု ဘားဘုတ်	ကျေးရွာ ငှက်ပျောတော

(က) အခက်အခဲအတားအဆီးများအား ဆွေးနွေးခြင်း။ ယခုလက်ရှိအခြေအနေတွင် ကျေးရွာရှိ အဓိကအခက်အခဲအတားအဆီး မည်မျှရှိပါသနည်း။

အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးမှုများမှ တင်ပြသော အခက်အခဲအတားအဆီးများ			
၁။ မူလတန်းကျောင်းခြံစည်းရုံးမရှိသောကြောင့် ကျောင်းသူ/သားများအတွက် လုံခြုံရေးမရှိသော အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၂။ ကုန်ထုတ်လမ်းမကောင်းသောကြောင့် လယ်သမားများ မျိုးကွဲရာတွင် လမ်းပျက်သောကြောင့် အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၃။ ကျေးရွာတွင်းလမ်း မကောင်းသောကြောင့် မိုးတွင်းပိုင်းသွားလာရာတွင် လမ်းမကောင်းသောကြောင့် အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...√	မ....	ကျား+မ
၄။ ကုလားကျောက်ဖျာ+ငှက်ပျောတော ရွာချင်းဆက်လမ်း မကောင်းသောကြောင့် အရေးပေါ်သွားလာရာတွင် အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၅။ လူနာတင်ယာဉ်မရှိသောကြောင့် အရေးကြီးလူနာများ ပို့ဆောင်ရာတွင် အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...√	မ....	ကျား+မ
၆။ မြေအန္တရာယ်ကာကွယ်နည်း မရှိသောကြောင့်	ကျား	မ....	ကျား+မ

အရေးကြိုလာလျှင် အခက်အခဲရှိသည်။	...√		...
၇။ နွေပိုင်းရေရှားပါးသောကြောင့် သောက်သုံးရေအတွက် အချိန်ကုန်စေပြီး အလုပ်လုပ်ရာတွင် အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၈။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရာတွင် ရောဂါပိုးကျရောက်သဖြင့် စပါးအထွက်နှုန်းမကောင်းသော အခက်အခဲရှိသည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ...√
	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ...

(ခ) မျှော်မှန်းခြင်း - နောင်လာမည့် ၅ နှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလျာထားချက်များ

အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးမှုများမှ တင်ပြသော အခက်အခဲအတားအဆီးများ

၁။ မူလတန်းကျောင်းခြံစည်းရိုးကောင်းမွန်လာပါက ကျောင်းသူ/သားများအတွက် လုံခြုံရေးရှိလာမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၂။ ကုန်ထုတ်လမ်းကောင်းလာပါက လယ်သမားများမျိုးကွဲ ရာတွင် အခက်အခဲမရှိ လယ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၃။ ကျေးရွာတွင်းလမ်းကောင်းမွန်လာပါက မိုးတွင်းပိုင်းသွား လာရာတွင် အခက်အခဲမရှိ သွားလာနိုင်မည်။	ကျား ...√	မ....	ကျား+မ ...
၄။ ကုလားကျောက်ဖျာ+ငှက်ပျောတော ရွာချင်းဆက်လမ်း ကောင်းမွန်လာပါက အရေးပေါ်သွားလာရာတွင် အခက်အခဲမရှိ သွားလာနိုင်မည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၅။ လူနာတင်ယာဉ်ရှိလာပါက အရေးကြီးလူနာများ ပို့ဆောင်ရာတွင် အခက်အခဲမရှိ ပို့ဆောင်နိုင်မည်။	ကျား ...√	မ....	ကျား+မ ...
၆။ မြေအန္တရာယ်ကာကွယ်ဆေးရှိထားပါက အရေးကြိုလာလျှင် အခက်မရှိ အချိန်မီ ကုသပေးနိုင်မည်။	ကျား ...√	မ....	ကျား+မ ...

၇။ နွေပိုင်းရေရှားပါးမှု မရှိပါက သောက်သုံးရေအတွက် အချိန်မကုန်စေဘဲ အလုပ်လုပ်ရာတွင် အခက်အခဲမရှိ လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ... √
၈။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရာတွင် အသိပညာသင်တန်း သိရှိထားပါက ရောဂါပိုးကျရောက်လျှင် အချိန်မီ ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး စပါးအထွက်နှုန်းမကောင်းသော အခက်အခဲ ဖြေရှင်းပေးနိုင်မည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ...√
	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ...

(ဂ) လူထုစီမံကိန်း၏ နောင်လာမည့် ၄ နှစ်တာအတွက် အကျိုးဝင်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ။

ဦးစားပေး အဆင့် သတ်မှတ်ချက်	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ	အဆိုပြုသူ ကျား၊ မ၊ (ကျား+မ)	အခန်း ကဏ္ဍ	ခန့်မှန်း ကုန်ကျ စရိတ် ကျပ်	အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ခန့်မှန်းအရေအတွက်		
					ကျား	မ	ပေါင်း
၁	ရွာတွင်းလမ်း တိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း(ဂဝံမြေ သားလမ်း)	ကျား	လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး	၁၀၀၀၀၀၀၀ ၀	၅၄၆	၅၆	၁၀၇၂
၂	ကုန်းထုတ်လမ်းတိုးချဲ့ ပြုပြင်ခြင်း	ကျား+မ	လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး	၂၂၀၀၀၀၀၀	၅၄၆	၅၆	၁၀၇၂
၃	မူလတန်း ကျောင်းခြံ စည်းရိုးတည်	ကျား+မ	ပညာရေး	၁၀၄၀၀၀၀၀ ၀	၅၄၆	၅၆	၁၀၇၂

	ဆောက်ခြင်း						
၄	အဝီစိနှင့်ရေ စင်တည် ဆောက်ခြင်း	ကျား+ မ	ရေနှင့်သန့် ရှင်းရေး	၉၀၀၀၀၀၀	၅၄၆	၅၆	၁၀၂၂
၅	ရွာချင်းဆက် လမ်းပြုပြင် တိုးချဲ့ခြင်း(ဘားဘုတ်+ ကုလားကျောက်ဖျာ)	ကျား+ မ	လမ်းပန်း ဆက်သွယ် ရေး	၂၀၀၀၀၀၀၀	၅၄၆	၅၆	၁၀၂၂

(ဃ) လူထုစီမံကိန်း၏နောင်လာမည့် ၄ နှစ်အတွက် အကျုံးမဝင်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ။

စဉ်	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ	အဆိုပြုသူ ကျား၊ မ၊ (ကျား+မ)	အခန်း ကဏ္ဍ
၁	လူနာတင်ယာဉ်ကား ရရှိရန်	ကျား	အခြား
၂	မြေအန္တရာယ် ကာကွယ်ဆေး ရရှိရန်	ကျား	အခြား
၃	စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာသင်တန်းရရှိ ရန်	ကျား+မ	စိုက်ပျိုးရေး

၁၃ ကျေးရွာပထမနှင့် ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများ

။

အစည်းအဝေးခေါင်းစဉ် ပ+ဒုကြိမ်ကျေးရွာအစည်းအဝေး

နေရာ ဌာန ပျော်တော ဘုန်းကြီးကျောင်း နေ့ရက် ၂၀၂၀.၆.၂၀.၂၀၁၉

အချိန် ၀၉:၀၀ ဖြစ် ၄:၀၀

ဆွေးနွေးသည့် အကြောင်းအရာ

- ၁။ စီမံကိန်း အကြောင်း စီမံကိန်းအကြောင်း
- ၂။ အုပ်ချုပ်ရေး ဖွဲ့စည်းမှု၊ အဖွဲ့အစည်း၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ
- ၃။ စီမံကိန်း စီမံကိန်း အကြောင်း ဖွဲ့စည်းမှု၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ
- ၄။ ဝေဖန်ချက်များ ဖြစ်ပေါ်လာရခြင်းကြောင့် အဖွဲ့ဝင်များ ဖွဲ့စည်းမှု
- ၅။ စီမံကိန်း လက်တွေ့ကျင့်သုံးမှု အဖွဲ့ဝင်များ ဖွဲ့စည်းမှု

စဉ်	အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ	ဆောင်ရွက်မည့်သူ
၁။	အစည်းအဝေး အဖွဲ့ဝင်များ ၁၀ ဦး ဖွဲ့စည်းပေး	ရွာအဖွဲ့ဝင်များ
၂။	ကျေးရွာအဖွဲ့များ အစည်းအဝေးအဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့ဝင်များ တစ်ဦးတည်း ဖွဲ့စည်းပေး	" "
၃။	စီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များ အဖွဲ့ဝင်များ ဖွဲ့စည်းပေး	စီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များ
၄။	အဖွဲ့ဝင်များ အဖွဲ့ဝင်များ ဖွဲ့စည်းပေး	ကျေးရွာအဖွဲ့ဝင်များ
၅။	စီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များ အဖွဲ့ဝင်များ ဖွဲ့စည်းပေး	စီမံကိန်းအဖွဲ့ဝင်များ

မှတ်တမ်းတင်သူ
 အမည်/ ရာထူး: စောအောင်/ ငယ် / ငယ်
 လက်မှတ်/ရက်စွဲ: / ၂၀၂၀.၆.၂၀.၂၀၁၉

၁၄ ကဏ္ဍအလိုက်အနှစ်ချုပ်ဇယား

II	ကဏ္ဍ	စဉ်	လုပ်ငန်းအမျိုးအစား	အဆိုပြုသူ			ခုနှစ်	ထောက်ပံ့မည့် အဖွဲ့အစည်း (သို့) ဌာန	မှတ်ချက်
				ကျား	မ	ကျား+မ			
	အခြေခံအဆောက်အအုံ (လမ်း၊ တံတား၊ ရေရရှိရေး၊ မီးလင်းရေး)	၁	ရွာတွင်းလမ်းတိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း(ဂဝံမြေသားလမ်း)	√			၂၀၁၈/၂၀၁၉		
		၂	ကုန်းထုတ်လမ်းတိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း			√	၂၀၁၈/၂၀၁၉		
		၃	အဝီစိနှင့်ရေစင်တည်ဆောက်ခြင်း			√	၂၀၁၈/၂၀၁၉		
		၄	ရွာချင်းဆက်လမ်းပြုပြင်တိုးချဲ့ခြင်း(ဘားဘုတ်+ကုလားကျောက်ဖျာ)			√	၂၀၁၈/၂၀၁၉		
		၅	ငှက်ပျောတောနှင့်ကော့ရဟောက်ရွာတွင်းလမ်းပြုပြင်တိုး			√		NCDDP	ပြီး

		ချဲ့ခြင်း						
လူမှုစီးပွား (ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဆိုင်သောအ ဆောက်အဦးနှင့် အခြားလိုအပ် ချက်များ	၁	မူလတန်း ကျောင်းခြံစည်း ရိုးတည်ဆောက် ခြင်း			√	၂၀၁၈/၂ ၀၁၉		
	၂							
	၃							
	၄							
	၅							
အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်း (စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆိုင်သော အ ဆောက်အဦးနှင့် အခြားလိုအပ် ချက်များ	၁	စိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာသင် တန်းရရှိရန်			√	၂၀၁၉		
	၂							
	၃							
	၄							
	၅							
သဘာဝဘေး အန္တရာယ် လျော့ပါးရေး	၁							
	၂							
	၃							
	၄							
	၅							
အခြား	၁	လူနာတင်ယာဉ် ကား ရရှိရန်	√			၂၀၁၈/၂ ၀၁၉		
	၂	မြေအန္တရာယ် ကာကွယ်ဆေး ရရှိရန်	√			၂၀၁၉		
	၃							
	၄							
	၅							

၁၅။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (NCDDP) ဖြင့်ဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ

စီမံကိန်း စက်ဝန်း	လုပ်ငန်းခွဲအမည်	အတိုင်းအတာ	ထောက်ပံ့ ငွေ (ကျပ်)	ကျေးရွာ ထည့်ငွေ (ကျပ်)	စုစုပေါင်း (ကျပ်)
ပထမနှစ်	ရွာတွင်းမြေသား လမ်းခင်းခြင်းလုပ် ငန်း	၂၄၀၀'x၁၂'x၂'	၆၀၀၀၀၀၀	၂၅၀၀၀၀	၆,၂၅၀,၀၀၀
ဒုတိယနှစ်					
တတိယနှစ်					
စတုတ္ထနှစ်					